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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Jessica Jormtun (MP) öppnade mötet.  
 
Mötet ajournerades kl. 18:05–18:15 för Öppet forum med frågestund 
för allmänheten.  
 
Mötesförhandlingarna återupptogs. Jessica Jormtun (MP) och  
Abit Dundar (FP) utsågs att justera dagens protokoll. Justering sker  
1 september 2015. 
 
Anmäldes att protokollet från sammanträdet 11 juni justerades  
16 juni 2015. 
 
Ärende 18 – Förteckning över inkomna skrivelser utgår då det inte 
inkommit några skrivelser under sommaren. 
 
Dagordningen godkändes. 
_______________________ 
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§ 2   

Förslag om fler fristående satellitlägenheter till 
funktionshindrade 
Svar på medborgarförslag 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Ett medborgarförslag om fler satellitlägenheter till personer med 
funktionsnedsättningar har inkommit till stadsdelsnämnden. 
Förvaltningen instämmer med förslagställaren om att det finns behov 
av fler lägenheter och har som mål att bygga ut antalet grupp- och 
servicebostäder. I december 2015 kommer en servicebostad med sju 
lägenheter i tre olika portar i kvarteret Golvläggaren stå klara. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 7 augusti 2015. 
Dnr 140-2015-1.2.4 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_______________________ 
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§ 3   

Vedeldad sjöbastu vid Ekensbergs varv 
Svar på medborgarförslag 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Ett medborgarförslag om att anlägga en vedeldad sjöbastu vid 
Ekensbergs varv i Gröndal har inkommit till stadsdelsnämnden. 
Förvaltningen ser ingen möjlighet att anlägga en offentlig bastu.  
Att genomföra förslaget innebär för höga kostnader. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 2 juni 2015. 
Dnr 229-2015-1.2.4 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_______________________ 
 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll
27 augusti 2015

Blad 5

 

  

§ 4   

Ny förskola vid kvarteret Maja Myra i Hägersten 
Genomförandebeslut 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förslaget om 

en förskola med kapacitet för åtta avdelningar vid kvarteret  
Maja Myra, Hägersten.  

 
2. Nämnden föreslår att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

godkänner förslaget om den nya förskolan. 
 
3. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa förskolan och 

att teckna avtal med byggherren SISAB om att hyra förskolan 
under förutsättning att kommunstyrelsens ekonomiutskott 
godkänner projektet. 
 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
En ny friliggande permanent förskola föreslås vid kvarteret  
Maja Myra, som ersättning för befintliga förskolor på 
Selmedalsvägen. Förskolan kommer att utformas för åtta avdelningar 
med tillagningskök och gård i anslutning till förskolans lokaler.  
 
Årshyran för den nya förskolan kommer att bli 3 913 387 kronor, 
vilket motsvarar en årshyra per barn på 27 176 kronor år ett. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 6 augusti 2015. 
Dnr 335-2015-2.6   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
_______________________ 
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§ 5   

Förlängning av avtal för driften av Fruängens och 
Aspuddens ungdomsgårdar 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner att avtalet med 
Fritid Stockholm AB, organisationsnummer 556797-2475, gällande 
driften av Fruängens och Aspuddens ungdomsgårdar förlängs från  
1 juli 2016 till 30 juni 2017. 
 
Ärendet 
Inom Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd finns fyra 
ungdomsgårdar som drivs på entreprenad sedan 1 maj 2008.  
Avtalet för Fruängens och Aspuddens ungdomsgårdar som drivs av 
Fritid Stockholm AB tecknades för perioden 1 juli 2013 till 30 juni 
2015 med möjlighet till förlängning på samma villkor i ett plus ett år. 
Avtalet är förlängt till 30 juni 2016 och föreslås nu förlängas till  
30 juni 2017. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 16 juni 2015. 
Dnr 390-2012-2.2.2 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_______________________ 
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§ 6   

Förlängning av avtal för kontorsservice och intern 
posthantering 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutar att avtalet med 
Lorenz FM Services AB, organisationsnummer 556738-3954,  
inte förlängs och att verksamheten återgår i egen regi. 
 
Ärendet 
Avtal tecknades med Lorenz FM Services AB om kontorsservice och 
posthantering inom Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning för 
perioden 1 augusti 2013 till 31 juli 2015, med möjlighet till 
förlängning på samma villkor i ett plus ett år. Avtalet är förlängt till 
31 juli 2016. Verksamheten föreslås därefter återgå i egen regi. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 16 juni 2015. 
Dnr 391-2012-2.2.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Abit Dundar (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) anmälde ett särskilt 
uttalande. 
 
”Det är märkligt att den politiska majoriteten inte förlänger avtalet 
med tanke på att det har fungerat bra. Välfungerade verksamheter 
oavsett driftform bör inte ändras. I ärendet framgår inte någon form av 
ekonomisk analys av de olika driftformerna, vilket borde ha utförts 
med tanke på stadsdelens ekonomiska situation. Den politiska 
majoritetens beslut bygger bara på ett ideologiskt ställningstagande 
inte på någon redovisad analys.” 
_______________________ 
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§ 7   

Reviderade budgethållningsåtgärder efter enheternas 
åtgärdsplaner och konsekvensanalyser 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutar att 
förskoleverksamheten undantas från tidigare beslutade 
budgethållningsåtgärder. 
 
Ärendet 
Efter bedömning av enheternas åtgärdsplaner och konsekvensanalyser 
föreslås förskoleverksamheten undantas från tidigare beslutade 
budgethållningsåtgärder. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 11 augusti 2015. 
Dnr 221-2015-1.2.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Abit Dundar (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) anmälde ett särskilt 
uttalande. 
 
”Det är bra att den rödgröna majoriteten i stadsdelen lyssnar på oss i 
Alliansens samt tar del av vår oro och nu backar avseende besparingar 
inom förskolan. Det är en seger för barnen, föräldrar och personalen. 
Det är viktigt att förskolan får lugn och ro att utveckla verksamheten. 
 
Men det är fortfarande så att stadsdelen måste spara för att ha 
ekonomin i balans. Detta beslut innebär att stadsdelen måste skära ner 
ännu mer inom socialtjänsten och äldreomsorgen. De mest utsatta 
kommer att betala ett högre pris istället. Detta är inte acceptabelt. Vi 
anser inte att det är solidariskt att äldre, personer med psykisk 
funktionsnedsättning, missbrukare och ungdomar med psykosociala 
problem i stadsdelen ska få det sämre för att stadsdelen inte fick 
tillräckliga resurser. Den lokala politiska majoriteten är handfallen 
och saknar civilkurage att ta vara på medborgarnas intresse. Den 
rödgröna majoriteten i stadshuset höjde skatten med 35 öre. Vart tar 
pengarna vägen?” 
_______________________ 
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§ 8   

Fler badplatser i stadsdelen 
Svar på skrivelse från (FP), (M) och (C) 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 
tjänsteutlåtandet som svar på skrivelsen 
 
Ärendet 
Förvaltningen har genom en skrivelse från Folkpartiet, Moderaterna 
och Centerpartiet fått i uppdrag av stadsdelsnämnden att undersöka 
möjligheten att anlägga fler badplatser i stadsdelen. 
  
Att etablera en ny badplats är en lång process som även är kostsam 
och resurskrävande för förvaltningen. Förvaltningen kan inte anlägga 
badplatser utan att officiellt ta ansvar för platsen och då krävs att en 
nyetableringsprocess genomförs. Detta gäller även för badplatser som 
möjliggörs genom mindre, enkla åtgärder på platser som inte varit 
officiella bad tidigare. Förvaltningen ser idag ingen möjlighet att 
prioritera att resurser läggs på nyetableringsprocesser för nya 
badplatser i stadsdelen. De framtida driftskostnaderna kommer även 
att konkurrera ut andra angelägna behov. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 1 juli 2015. 
Dnr 283-2015-3.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_______________________ 
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§ 9   

Förordnande enligt LVU 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd förordnar följande 
gruppledare vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt  
43 § 2 p lag med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU):  
Anette Borell, Julissa Fällgren, Sara Ideström, Maria Larsson, Maria 
Mistander, Inga-Lill Renhorn Källgren och Liselotte Tronders. 
 
Ärendet 
Beslut om att begära polishandräckning enligt lag med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) kan inte delegeras. Däremot 
kan särskilda ledamöter och tjänstemän förordnas av nämnden att fatta 
sådana beslut. I april 2015 förordnades namngivna gruppledare vid 
Socialjouren att kunna begära polishandräckning enligt LVU på icke 
kontorstid. En gruppledare kom av misstag inte med i förra ärendet 
varför ett nytt beslut behöver fattas. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 28 juli 2015. 
Dnr 164-2015-1.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_______________________ 
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§ 10   

Tiggeriförbud – ändring av stadens allmänna 
ordningsföreskrifter 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och 

överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
I en motion föreslår Sverigedemokraterna att det i stadens allmänna 
ordningsföreskrifter införs ett förbud mot tiggeri samt att kommunala 
medel inte ska tilldelas hitresta EU-medborgare. 
 
Förvaltningen konstaterar att det finns en problematik med fattiga  
EU-medborgare som lever i en utsatt situation och utgör en 
otrygghetsskapande faktor i samhället. Förvaltningen finner dock att 
de föreslagna åtgärderna inte löser problemen för någondera part. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 27 juli 2015. 
Dnr 213-2015-1.5.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
 
Särskilt uttalande 
Lars Svärd m.fl. (M) med instämmande av Abit Dundar (FP) anmälde 
ett särskilt uttalande. 
 
Stockholms stad har precis som många andra kommuner runt om i 
Sverige mött en allt mer växande utmaning med fattiga  
EU-medborgare som söker sig hit för att under en tid få ihop pengar, 
ofta genom att tigga. Frågan är komplex ur flera dimensioner och 
lösningen är inte svart eller vit, så som Sverigedemokraterna försöker 
att framställa den och som deras motion vittnar om. Att förbjuda 
tiggeriet skulle inte lösa de utmaningar staden möter idag.   
 
De lokala ordningsföreskrifterna i kombination med Sveriges rikes lag 
möter idag de allra flesta utmaningar som finns, men samtidigt ser vi 
en utmaning i att gällande regelverk inte följs. Utgångspunkten är att 
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Svensk lag gäller lika för alla. Alliansen vill se ett ökat agerande och 
samverkan mellan polis, kommun och andra berörda aktörer för att 
upprätthålla den lagstiftning som finns samtidigt som vi vill ge 
kommunerna rätt verktyg att själva kunna upprätthålla stadens 
ordningsföreskrifter. Polisen måste ta sitt ansvar samtidigt som det 
måste finnas ett tydligt politiskt mandat, både lokal och nationell nivå, 
att agera både för att förebygga olagliga bosättningar, nedskräpning 
och säkerställa att ingen människa utnyttjas eller utsätts för brott.  
 
Alliansen har arbetat aktivt för att finna en lösning på de utmaningar 
som vi ser, både ur ett kortsiktigt perspektiv med konkreta insatser här 
i Stockholms stad men framförallt ur ett långsiktigt perspektiv för 
förändring i EU-medborgarnas hemländer. Alliansen välkomnar att 
såväl vänsterstyret i Stockholms stad som den S och MP ledda 
regeringen allt mer arbetar efter alliansens linje i frågan. Men det 
krävs fortfarande mer för att vi ska se en lösning. Sveriges kommuner 
måste ges stöd och hjälp i att hantera den allt mer växande utmaning 
vi ser idag. En storstad som Stockholm har helt andra förutsättningar 
och möjligheter att själva agera än mindre kommuner i landet 
samtidigt som det är viktigt att alla Sveriges kommuner agerar lika, 
vilket inte är fallet idag.” 

_______________________ 
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§ 11   

Upprätthållande av ordning och trygghet i stadens 
offentliga rum 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och 

överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
I en motion föreslår Moderaterna att Stockholms stad ska verka för att 
få möjlighet att i egen regi upprätthålla ordningslagen och 
ordningsföreskrifterna.  

Förvaltningens bedömning är att det nuvarande förfaringssättet med 
samverkan mellan olika myndigheter är ändamålsenligt, även om det 
kan förbättras ytterligare. Förvaltningen ser ingen stor 
effektiviseringsvinst med att staden skulle få hela ansvaret för 
avhysning av personer från illegala bosättningar. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 27 augusti 2015. 
Dnr 214-2015-1.5.1 
 
Förslag till beslut 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och  
Carita Stenbacka Tenezakis (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltingens förslag. 

Abit Dundar (FP) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det.  

Lars Svärd m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
 

Forts. nästa sida 
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Reservation 
Abit Dundar (FP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

”Att som svar på remissen anföra följande. 

På flera platser har irreguljära boplatser bildats, både av EU-migranter 
och av personer med hemvist i Stockholm. Människor ska inte behöva 
bo under sådana förhållanden som råder på dessa boplatser. De utgör 
inte människovärdiga bostäder, och om de blir långvariga tenderar den 
sanitära situationen på platsen att bli ohållbar. Boplatserna är också 
uppförda på mark avsedd för andra ändamål, och innebär i vissa fall 
ett konkret hinder mot att marken kan användas för dessa ändamål. I 
vissa kommuner har svårigheter att avhysa boplatser från privat mark 
skapat stora olägenheter för markägare. 

För att förhindra att den humanitära situationen blir ohållbar måste 
Stockholms stad avhysa människor från dessa boplatser. 
Avhysningarna ska ske på ett rättssäkert sätt, med respekt för den 
enskildes värdighet, integritet och egendom. 

Avhysningar bör även framgent utföras av polisen och inte av privata 
eller kommunala ordningsvakter. Den typ av ingrepp i den enskildes 
boende och privata sfär som en avhysning innebär bör polisen ansvara 
för. 

Vi välkomnar ytterligare förslag från den nationella samordnaren om 
hur avhysningar kan ske snabbare med bevarad rättssäkerhet.” 
 
Reservation 
Lars Svärd m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

”Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutar 

att yrka bifall till motionen om upprätthållande av ordning och 
trygghet i stadens offentliga rum 

att därutöver anföra följande 

Frågan om fattiga EU-medborgare har de senaste åren varit väl 
debatterad. Under Moderaterna och Alliansens styre i Stockholms stad 
inrättades stora delar av de insatser som utgör dagens arbete med 
konkreta åtgärder, vilket i många fall sträcker sig längre än vad 
socialtjänstlagen säger. Samtidigt är det viktigt att inga grupper i 
samhället ställs olika för lagen, oavsett bakgrund eller härkomst. 
Svensk lag och ordningsföreskrifter ska gälla lika för alla. 

Moderaterna har, och kommer fortsätta, aktivt arbetat för ett ökat 
agerande och samverkan mellan polis, kommun och andra berörda 
aktörer för att upprätthålla den lagstiftning som finns. Svensk lag är 
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lika för alla. Polisen måste ta sitt ansvar samtidigt som det måste 
finnas ett tydligt politiskt mandat, både på lokal och nationell nivå, att 
agera både för att förebygga olagliga bosättningar, nedskräpning och 
säkerställa att ingen människa utnyttjas eller utsätts för brott. Frågan 
är också större än hos en enstaka kommun, Stockholms stad kan inte 
ensam lösa de utmaningar vi ser. Därför har vi välkomnat den 
nationella samordnarens arbete.  

Men att avvakta vidare utredning och diskussion i frågan är bara att 
skjuta de utmaningar vi ser framför oss på obestämd tid. Det behövs 
inte fler fina ord från vänsterstyret om ansvar och utredningar varken 
på nationell eller på lokal nivå. Det behövs konkreta ageranden idag, 
och inte minst en politik som tar ansvar för de lokala utmaningar vi 
ser här och nu. Att hänvisa till de nationella slutsatserna är att 
ytterligare bromsa Stockholms arbete i frågan. Ett arbete som tidigare 
legat i framkant och där mycket ligger som grund för många andra 
kommuners arbete. Stockholm ska som huvudstad alltid sträva efter 
att ligga i framkant, även nationellt sett. Vilket i sin tur kräver modiga 
politiker som tar ansvar och vågar fatta beslut om konkreta åtgärder. 
Det saknas idag i Stadshuset på grund av den rödgröna majoriteten 
handlingsförlamning.” 

_______________________ 
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§ 12   

Breddat utbud av feriejobb 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar följande som 
svar till kommunstyrelsen. 
 
1. Stadsdelsnämnden avstyrker motionens första yrkande, om att 

staden ska ge ekonomiskt stöd till företag som tar emot 
feriearbetande ungdomar. 
 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker motionens andra yrkande, om 
samarbete över stadsdelsgränserna för att erbjuda fler ungdomar 
feriearbete. 

 
Enligt gällande lagstiftning är det inte tillåtet för en kommun att ge 
ekonomiskt stöd till företag som tar emot feriearbetande ungdomar. 
Av kommunallagen följer att en kommun endast får ha hand om 
angelägenheter som är av allmänt intresse. Det innebär ett förbud mot 
att ge ekonomiskt stöd åt enskilda bolag. Lagstiftningen innebär också 
att en kommun inte får ge viss näringsverksamhet konkurrensfördelar 
genom understöd från kommunen. 

Ett antal kommuner i landet ger trots dessa bestämmelser stöd till 
enskilda bolag, till exempel i form av ferielöner eller bidrag till 
ferielöner. Enligt information från Sveriges Kommuner och Landsting 
(SKL) är detta inte acceptabelt, då det strider mot kommunallagen. Vi 
anser att Stockholms stad ska följa SKL:s råd på denna punkt. 

Andra sätt att samarbeta med externa aktörer för att fler ungdomar ska 
kunna få ett feriearbete, det ser vi dock positivt på. I stadens budget 
för detta år stod bland annat att arbetet med stadens sommarjobb ska 
ske i samarbete med näringsliv, andra offentliga organ och det civila 
samhället. 

Vi ser även positivt på att utveckla det samarbete över 
stadsdelsgränserna som redan förekommer i mindre skala. Stadsdelar 
med lägre söktryck kan bidra med feriearbeten att fördela till dem som 
har många sökande. Det kan också ge ungdomar vidgade 
referensramar att möta andra delar av Stockholm än den egna 
stadsdelen. Facknämnder och bolag kan ställa fler platser till 
förfogande. Det är bra att arbetsmarknadsförvaltningen redan har 
inlett diskussioner om ett utökat samarbete kring feriearbeten nästa år. 

Forts. nästa sida 
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Feriearbeten är en prioriterad fråga för den nya majoriteten i 
Stockholms stad. Genom feriearbeten får många unga sitt första möte 
med arbetslivet och viktiga referenser inför framtiden. Feriearbeten i 
olika former av samhällsservice är också ett sätt att väcka ungdomars 
intresse för att arbeta i sådana verksamheter. Tack vare årets satsning 
fick över tiotusen unga stockholmare ett erbjudande om feriearbete 
genom staden. Det är långt fler än under tidigare år. 

Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
I en motion föreslår Folkpartiet att utbudet av feriearbeten breddas 
genom att möjliggöra för företag att ta emot ungdomar med 
kommunalt stöd och att fler ungdomar får feriearbeten utanför den 
egna stadsdelen.  

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 7 juli 2015. 
Dnr 270-2015-1.5.1 
 
Förslag till beslut 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och  
Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram ett förslag och föreslog  
att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

Abit Dundar (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram ett förslag och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förslaget från Miljöpartiet, Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet. 
 
 
Reservation 
Abit Dundar (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) reserverade sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. 
 
”1.  Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, 
egna pengar, värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför 
framtida arbetssökande.                                          Forts. nästa sida  
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Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just 
jobb, inte fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut 
kraftigt under Alliansens styre har utmaningarna ökat i att hitta 
relevanta och passande arbetsuppgifter för alla ungdomar som beviljas 
jobb. Det syns tydligt att våra ungdomar tycker om feriejobben 
eftersom ansökningarna ökar varje år. Ett sätt att lösa denna utmaning 
är att försöka slussa fler ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. 
Det finns dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom 
det för med sig kostnader för handledning och introduktion som inte 
står i proportion till behoven. Nu har dessutom den rödgröna 
regeringen försvårat för ungdomar under 26 år att få jobb i och med 
att de höjde arbetsgivaravgifterna från 1 juli i år. Det borde inte bli 
svårare för unga att få jobb utan snarare lättare. För att underlätta för 
både företag och ungdomar bör staden möjliggöra för ett kommunalt 
stöd till företag som tar emot ungdomar under feriejobb. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. 
Som motionären anför skulle de ungas referensramar och erfarenheter 
kunna vidgas av att få jobb i andra stadsdelar och i näringslivet. Ett 
ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 
möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga 
med särskilda behov eller särskilda färdigheter.” 

_______________________ 
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§ 13   

Plansamråd för Brandstegen 1 och  
del av Midsommarkransen 1:1 
Yttrande till stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 
förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnadskontoret som svar  
på remissen. 
 
Ärendet 
Ett förslag på detaljplan för Brandstegen 1 och del av 
Midsommarkransen 1:1 i stadsdelen Midsommarkransen har 
inkommit på remiss. Planen syftar till att möjliggöra uppförandet av 
en skola för ca 900 elever samt bostadshus om ca 55 lägenheter. 
 
Förvaltningen ser positivt på tillkomsten av en kommunal skola då 
behovet i området är stort. En negativ aspekt är dock att skolgården 
behöver ta parkmark i anspråk. Som en konsekvens av detaljplanen 
kommer också parken Enbacken att ändra karaktär. Det är bland annat 
viktigt att småbarnsleken som försvinner från Enbacken kompenseras 
i samband med den kommande upprustningen av Svandammsparken, 
genom att tillräckliga resurser tillförs projektet. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 10 juli 2015. 
Dnr 326-2015-1.5.3 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_______________________ 
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§ 14   

Plansamråd för kvarteret Fiberpennan  
i Midsommarkransen 
Yttrande till stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 
förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnadskontoret som svar  
på remissen. 
 
Ärendet 
Ett förslag på detaljplan för kvarteret Fiberpennan i 
Midsommarkransen har inkommit på remiss. Planens syfte är att 
möjliggöra uppförandet av en permanent, fristående förskola på åtta 
avdelningar som ska ersätta den tillfälliga paviljongen på fyra 
avdelningar som idag står på platsen. 
 
Förvaltningen ser positivt på planförslaget. Behovet av nya 
förskoleavdelningar i området är stort och en fristående förskola på 
åtta avdelningar är ett positivt tillskott. Förvaltningen anser att 
planområdet är gynnsamt för förskola då området bland annat 
möjliggör en gårdsyta på omkring 30 kvm per barn och det finns 
förutsättningar att skapa en gård med goda kvaliteter. Området 
angränsar dessutom till värdefull naturmark som med fördel kan 
användas av förskoleverksamheten. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 2 juli 2015. 
Dnr 303-2015-1.5.3 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_______________________ 
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§ 15   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av 
pensionärsrådets synpunkter och lägger protokollet till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från pensionärsrådets sammanträde 25 augusti 
2015. 
_______________________ 
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§ 16   

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av synpunkterna 
från rådet för funktionshinderfrågor och lägger protokollet till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 20 augusti 
2015.  
_______________________ 
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§ 17   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet  
till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från förvaltningsgruppen 18 augusti 2015. 
_______________________ 
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§ 18   

Anmälan av tjänstemannabeslut 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 
tjänstemannabeslut till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes tjänstemannabeslut fattade enligt delegationsordningen. 
Dnr 12-2015-1.1 
_______________________ 
 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll
27 augusti 2015

Blad 25

 

  

§ 19   

Nämndens och förvaltningens frågor 

Skrivelse för beredning om konsekvensanalys av majo ritetens 
besparingar 
Abit Dundar (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram en skrivelse för 
beredning med begäran att förvaltningen redovisar vilka åtgärder man 
kommer att vidta för att genomföra besparingen och presenterar en 
samlad analys av vilka konsekvenser besparingarna medför. 
Dnr 372-2015-1.2.1 
 
Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
____________________ 
 
Stadsdelsdirektörens information 
 
Månadsrapport 
Lars Wennberg informerade och besvarade frågor om 
månadsrapporten för juli 2015. Dnr 125-2015-1.2.1 
 
Verksamhetsbesök 
Maria Mannerholm informerade om utdelad inbjudan till 
verksamhetsbesök 11 september. 

 
Balanslista över inkomna skrivelser från nämnden 
Anmäldes balanslista över inkomna skrivelser från nämnden 2015. 
 
Rapporter för kännedom i pärm 
- Beskrivning av socialtjänsten i Stockholms stad 2014  

Socialnämnden 11 juni 2015, § 15 
 

- Revidering av stödmaterial för samverkan och ansvarsfördelning mellan 

stadsdelsnämndernas verksamheter och skolan 
Socialnämnden 11 juni 2015, § 20 

 
- Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering 2014  

Socialnämnden 11 juni 2015, § 16 
_______________________ 
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§ 20   

Anmälan av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
kvartal 2/2015  

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden ska enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om 
stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) till Inspektionen 
för vård och omsorg (IVO) och revisorerna rapportera om en beviljad 
insats inte verkställts inom tre månader efter beslut. Nämnden ska 
även rapportera om en insats har avbrutits och inte verkställts på nytt 
inom tre månader. När besluten har verkställts eller avslutats utan att 
ha verkställts ska även det rapporteras.  
 
Under andra kvartalet 2015 har förvaltningen rapporterat in sex beslut 
som inte verkställts inom tre månader till IVO. Därutöver har 
förvaltningen rapporterat in fem beslut som verkställts samt fem 
beslut som avslutats utan att ha verkställts. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 29 juli 2015. 
Dnr 329-2015-1.2.1 
_______________________ 
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§ 28  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från 23 juni, 25 juni, 14 juli, 20 juli och  
20 augusti 2015. 
_______________________ 
 


